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O domácí kompostování bude zájem 
 
Město chce pilotním projektem motivovat k separaci bioodpadu 
 
Téměř 400 předběžných žádostí o kompostér obdržela v uplynulých dnech strakonická 
radnice. Jde o výsledek průzkumu, který měl ověřit zájem majitelů a uživatelů zahrad o 
domácí kompostování. Získané údaje jsou důležitým ukazatelem pro pilotní projekt separace 
bioodpadu plánovaný městem, v případě získání dotace, již na léto příštího roku.V rámci 
projektu by mělo být rozdáno 500 kompostérů.  
 
Necelý měsíc formou ankety strakoničtí úředníci zjišťovali zájem majitelů zahrad i zahrádek o 
kompostéry. „Již tímto krokem se podařilo vzbudit pozornost veřejnosti. Podle počtu podaných 
žádostí je zřejmé, že se lidé do separace bioodpadu budou chtít zapojit,“ říká Lucie Klimešová 
z odboru životního prostředí Městského úřadu ve Strakonicích. Jak dále uvedla jde o pilotní 
projekt, jehož cílem je  motivovat k domácímu kompostování a měl by být prvním krokem 
v systému třídění bioodpadů ve městě. Každému majiteli, resp. uživateli zahrady či domu se 
zahradou, který se projektu zúčastní a smluvně se zaváže k třídění bioodpadu, bude formou 
zápůjčky na pět let předán kompostér. Po uplynutí uvedené lhůty přejde věc do jeho vlastnictví.   
Separace biologicky rozložitelných odpadů, na kterou se chce město tímto i následnými kroky 
zaměřit, znamená, že bioodpad již nebude končit v komunálním odpadu či ve volné přírodě jako 
dosud. Díky kompostování najde další využití. Tříděním se rovněž sníží objem komunálního 
odpadu i finanční částka vynakládaná na jeho odstranění. „Zanedbatelný není ani význam pro 
ochranu životní prostředí, jíž město věnuje zvýšenou pozornost. Předpokládáme, že by mohlo dojít 
rovněž například k úbytku černých skládek v okolí zahrádkářských kolonií,“ doplňuje Lucie 
Klimešová.  
Pokud se podaří získat dotaci z Operačního programu Životní prostředí, mohla by pokrýt až 90 
procent celkových způsobilých výdajů projektu. Jeho předpokládané náklady činí 1,3 milionu 
korun. (PR) 
 

 
 
 
 

 
 


